

ՀՀ ՍՅՈՒՆԻՔԻ ՄԱՐԶ
Մարզկենտրոնը՝ ք. Կապան

RA Marz of SYUNIK
The capital of marz-t. Kapan

Марз СЮНИК РА
Центр марза-г. Капан

Տարածքը	4506 քառ. կմ
Քաղաքային համայնքներ	7
Գյուղական համայնքներ	105
Գյուղական բնակավայրեր	127
<i>Territory</i>	<i>4506 km²</i>
<i>Urban communities</i>	<i>7</i>
<i>Rural communities</i>	<i>105</i>
<i>Rural settlements</i>	<i>127</i>
Территория	4506 кв.км.
Городские общины	7
Сельские общины	105
Населенных пунктов	127

ՀՀ Մյունիքի մարզը տարածվում է հանրապետության հարավում և ընդգրկում է պատմական Մեծ Հայքի հզորագույն նահանգի՝ Մյունիքի (Միսական) երբեմնի 12 գավառներից 6-ի տարածքները (Բաղք, Զորք, Կովսական, Ծղուկ, Հաբանդ և Արևիք): Այժմ այդ տարածքը համապատասխանում է Կապանի, Գորիսի, Միսիանի և Մեղրու նախկին վարչական շրջանների տարածքին:

Մյունիքի մարզը զբաղեցնում է հանրապետության տարածքի 15.1 %-ը: Մարզի բնակչությունը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է հանրապետության բնակչության ընդհանուր թվաքանակի 4,8%-ը: Այն ներառում է 7 քաղաք և 127 գյուղական բնակավայրեր, քաղաքային բնակչությունը կազմում է 68,2%:

Կապան քաղաքը գտնվում է Խուստուփ լեռան (3201մ) ստորոտում: Հանրապետության խոշոր արդյունաբերական քաղաքներից մեկն է: Քաղաքի բնակչության թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի

The marz of *Syunik* is situated in the South of the republic and includes the territories of 6 out of 12 provinces (Baghk, Dzork, Kovsakan, Tsghuk, Haband and Arevik) belonging once to the powerful Syunik (Sisakan) state of historical Mets Hajk. Today this territory corresponds to the former administrative territories of Kapan, Goris, Sisian and Megri.

The marz of Syunik occupies the 15.1% of the republic's territory. It's population number, according to the results of the 2001 census of the RA makes 4.8% of the total population. It consists of 7 towns and 127 rural settlements, the urban population makes 68.2%.

The town **Kapan** is situated at the foot of mountain Khustup (3201m.). It is one of the most important industrial towns of RA. The town's population number, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 45711 people.

The town **Kajaran** was founded in 1958. The number of the its population number, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 8439 people.

The town **Goris** was founded in

Марз Сюник РА находится на юге республики и включает в себя территории 6-и провинций (Бахк, Дзорк, Ковсакан, Цхук, Абанд и Аревик) из когда-то 12-и провинций Сюника, мощнейшей губернии исторического Большого Айка. Ныне, эта территория соответствует территории бывших административных районов Капана, Гориса, Сисиана и Мегри.

Марз Сюника РА занимает 15,1% территории республики.

Численность населения марза, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 4,8% от общей численности населения республики. В нее входят 7 городов и 127 сельских населенных пунктов, городское население составляет 68,2%.

Город **Капан** находится у подножья горы Хуступ (3201м). Один из крупных промышленных.

Численность населения города, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 45711 человек.

Город **Каджаран** образован в 1958г.

Численность населения города, по результатам переписи населения

արդյունքների, կազմել է 45711 մարդ:

Քաջարան քաղաքը կազմավորվել է 1958 թվականին: Քաղաքի բնակչության թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 8439 մարդ:

Գորիս քաղաքը հիմնադրվել է 1870թ.՝ որպես Ելիզավետպոլի նահանգի՝ Չանգեզուր գավառի կենտրոն: Վարարակն գետը հին ու նոր քաղաքների «սահմանն» է: 900 տարի առաջ Տաթևի վանքում հիմնվել է համալսարան, որտեղ ուսումնասիրվել է աստղագիտություն, մաթեմատիկա, փիլիսոփայություն և օտար լեզուներ:

Գորիս քաղաքի բնակչություն թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 23261 մարդ:

Միսիան քաղաքի բնակչություն թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 16843 մարդ:

Դաստակերտ քաղաքի բնակչություն թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 287 մարդ:

Մեղրի քաղաքի բնակչություն թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 4805 մարդ:

Ագարակ քաղաքում են գտնվում Հայաստան-Իրան սահմանային կետը, մաքսատունը և սահմանամերձ շուկան: Քաղաքի բնակչություն թվաքանակը, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 4801 մարդ:

1870 as the capital of Yelizavetapol state's Zangezur region. The river Vararakn marks the "border line" between the new and old towns. 900 years ago a university was founded in the monastery of Tatev, where astrology, mathematics, philosophy and foreign languages were studied.

The number of Goris's population number, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 23261 people.

The population number of **the town Sisan** according to the results of the census taken in RA in 2001 made 16843people.

The population number of **the town Dastakert** according to the results of the census taken in RA in 2001 made 287people.

The population number of **the town Megri** according to the results of the census taken in RA in 2001 made 4805people.

In the town Agarak the frontier, customs office, and border market of Armenia-Iran are situated. The town's population number, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 4801 people.

2001 г., составляет 8439 человек.

Город Горис основан в 1870г. как центр провинции Зангезур, Елизаветрольской губернии. Река Вараракн-"граница" старых и новых городов. 900 лет назад, в храме Татев основан университет, где изучались астрономия, математика, философия и иностранные языки.

Численность населения города Горис, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 23261 человек.

Численность населения **города Сисиан**, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 16843 человек.

Численность населения **города Дастакерт**, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 287 человек.

Численность населения **города Мегри**, по результатам переписи населения 2001 г., составляет 4805 человек.

В город Агарак находится приграничная точка, таможня и приграничный рынок Армения-Иран.

Численность населения города Агарак, согласно переписи населения 2001 г., составляет 4801 человек.